
Referat bestyrelsesmøde d. 18.11.2020. 
 

1. Godkendelse af referat 

Godkendt. 

 

2. Kommunikation 

På baggrund af covid-restriktioner har kommunikation til forældrene været 

besværliggjort. Det er ikke længere muligt, at få samme daglige dialog 

som før covid-19, da forældrene ikke må opholde sig i Valnødden længere 

end nødvendigt. 

På baggrund af bl.a. forældrehenvendelse er kommunikation programsat 

på forældremødet d. 23/11. Der er allerede gjort flere tiltag bl.a. opsæt-

ning af whiteboardtavler med beskeder fra personalet, ugeprogram, flere 

billeder på børneintra mv. 

 

3. Virtuelt forældremøde d. 23.11.2020 kl 20:00 

Vi mødes på teams – meld gerne til hos Else. 

 

4. Aula 

Vi skifter fra Børneintra til Aula til foråret. I den forbindelse skal ryddes op 

og slettes i indholdet på Børneintra. Rasmus har tilbudt sin hjælp. 

Hvis der er billeder fra Børneintra, som forældrene ønsker at gemme, skal 

de selv downloade og gemme dem inden februar 2021. 

 

5. Økonomi. 

Der er overskud på budgettet (5%) for i år. 

Det har givet mulighed for at investere i bl.a. nye puder til puderummet, 

en ny sofa i børnehaven og udskiftning af de grønne mælkekasser (som 

Arla længe har tilbagekaldt). 

 

6. Kostordning 

I næste uge får alle forældre en stemmeseddel fra Aarhus kommune i e-

boks vedr. kostordning. Bestyrelsen vælger dog, at kostordningen 

ikke skal lægges til afstemning hos forældrene i Valnødden pba. tre 

tekniske årsager: 

- at kostordningen først vil være gældende fra sommeren 2021 og da 14 

børn er skolestartere, vil de ikke være her, når kostordningen begynder. 

- at en blank stemme tæller som ja til kostordning. 

- at vilkårene for en kostordning pba. covid-19 er usikre; det er svært at 

gennemskue, hvad det betyder, at maden fx skal håndteres flere gange 

og ind i huset udefra. 

  

Bestyrelsen beslutter herudover, at Valnødden ikke skal have kost-

ordning. 

Argumenterne herfor er: 

- at Valnødden kun har mulighed for at tilbyde en kostordning udefra, hvor 

kvaliteten af ordningen ikke vurderes tilfredsstillende. Den består af 3 



dage med rugbrød (fire slags pålæg) og 2 dage med let, varm mad fx 

risengrød eller suppe. Der er krav om 60% økologi. 

- en kostordning giver ikke mulighed for spontane ture, da der kræves 14 

dages varsel for at få leveret madpakker. 

- der vil uundgåeligt gå timer fra personalet til bl.a. håndtering af maden 

og opvask bagefter. 

Derfor kan I se bort fra stemmesedlen i modtager i E-boks og vi 

fortsætter med madpakker indtil næste afstemning (nov. 2022) 

 

7. December i Valnødden 

Skraldebang kommer d. 23.11. + 30.11. De kommer også i januar og 

marts. 

Alle børn og voksne tager ud og fælder juletræer d. 25.11. Med bus til 

Malling Bjergvej – afgang 9:30, hjemkomst ca 12:00. Man må gerne have 

en nissehue med. Vi skal have risengrød bagefter, så børnene behøver kun 

have eftermiddagsmad med den dag. 

Vi skal i gang med at julepynte og vi skal også lave juledekorationer. 

Luciaoptog holder vi d. 11.12. for forældrene. Både vuggestuebørn og bør-

nehavebørn går med i optoget. Vi går udenfor og luciadragterne kommer 

bare uden på flyverdragterne. Forældrene må ikke komme ind i Valnød-

den, men kan stå udenfor hegnet nede ved vuggestuen.  

D. 16.12. holder vi julehygge/fest for børnene, hvor vi skal danse om ju-

letræ og spise æbleskiver og drikke børneglögg. 

D. 18.12. er der julekoncert med Skraldebang. 

 

8. Kommende møder for bestyrelsen: 

a. Møde med Fobu om Selveje d. 26.11.20 - Maria 

b. Møde med B og U chefen d. 10.12.20 - Maria 

 

9. Nyt fra Valnødden 

• Personale og børnenyt: Bestyrelsen orienteres 

• Socialkapitalmåling: Rapporten på målingen kommer december. Det 

forventes, at covid-19 vil påvirke målingen. 

• Vigtige datoer: Se under ’december i Valnødden’. 

Valnødden holder lukket fra d. 24.12.-03.01. Ved akut brug for pasning 

så kontakt Else. 

Erfaringen viser, at når skolerne har lukket, holder mindre søskende 

ekstra fri. Skriv gerne ind i kalenderen ligesom sidst, hvis I ved, at jeres 

børn holder ekstra fri. 

 

• SLF og DOL 

Stærkere læringsfælleskaber (SLF) kører stadig. Else og Anette skal på 

kursus igen i næste uge. 

1/12 afleveres procesevaluering af stærkere læringsfællesskaber til 

Aarhus kommune. 

Den pædagogiske læreplan (med de 6 lærerplanstemaer) er næsten 

færdigskrevet efter gennemarbejdning med såvel personale som besty-

relse. 



Else går fortsat på DOL (lederuddannelse) – hun arbejder med temaet moti-

vation og skal til eksamen i december. 

 

Nyt møde – 13. januar kl. 19-21.30 – Lise bager 

 

Evt: 

Else orienterer om et udkast til ramme for lokal kvalitetsopfølgning og tilsyn,   

som er sendt i høring. 

Der er lagt op til 2 tilsyn om året i dagtilbud mhp. at sikre og kontrollere kvali-

teten på dagtilbuds- og skoleområdet. 

 

Vi genoptager traditionen med fredagsboller. 

Maria laver en liste, man kan skrive sig på som forældre. 

Vi prøver konceptet af indtil nytår. 

 

 

 

            


